
V pondělí 25. května vyrazila většina žáků naší základní školy do Lidového domu na pohádku
Tři zlaté zuby děda Vševěda. V pohádce se jak hrálo, tak zpívalo. Na jevišti jsme mohli vidět
čarodějnici Cotkytle a její dceru Zindulku, pana krále a jeho povedenou dceru Zlátenku, drzého
Honzu Prince a polonahého prince Fridolína a nesmíme zapomenout ani na děda Vševěda. Při
pohádce jsme se velmi nasmáli . Za režii této pohádky děkujeme paní učitelce Budínové a
Václavu Keckovi. Doufáme, že takových zábavných vystoupení bude ještě mnoho. Už se těšíme
na příští rok.

A. Kucharičová, D. Nohavcová, N. Janečková, 7. tř.



DDoopprraavvnn íí hhřřii ššttěě
V úterý 5. května jsme jel i na dopravní hřiště do Domažlic. Byl i jsme příjemně překvapeni,
protože když jsme tam byli poprvé na podzim, tak tam nefungovalo opravdu skoro nic. Od té
doby tu však proběhlo mnoho oprav, které dopravní hřiště velice rozzáři ly.V této době už tam
stojí úplně nové značky, dokonce i vlakový přejezd. Moc se nám to tam líbi lo a těšíme se, až se
příští rok opět vrátíme a znovu si to tam užijeme.

V. Hofman, V. Čipryč, 4. A
VVeennkkuu nnaa pprraaccoovvnn íícchh ččii nnnnoosstteecchh
Dne 1 4. 5. jsme se s paní učitelkou Vachtlovou rozhodli jít ven, abychom vytrhal i plevel v
květináčích před školou. Od pana školníka jsme si vzali 2 motyčky a už jsme „jel i“. Na konci
hodiny jsme to měli vše vytrhané a truhlíky byly pěkně upravené.

T. Strousek, M. Horníková, 4. B
AAmmeettyysstt
Ve středu 20. května k nám přijel odborník na přírodovědu, aby nám ukázal ekosystém rybník.
Nejdříve nám dal lepivé jmenovky a na ně napsal naše jména, aby si nás lépe zapamatoval. I on
sám si dal jmenovku, jmenoval se Honza. Rozděli l i jsme se do skupin. 1 . skupina se jmenovala
Volavky, 2. skupina se jmenovala Komáři, 3. skupina Plovatky, 4. Plotice, 5. skupina Orobinec a
6. skupina Lekníny. Když jsme se rozděli l i , dal nám Honza papír a na něm byl potravní řetězec,
který jsme museli doplnit. Potom Honza nafoukl balónky a ty jsme museli dát pod bradu, jako
potápníci dávají pod svoje krovky bubliny vzduchu, a s nimi jsme chytal i kořist – papírky. A
potom? Potom jsme šli do terénu, ale nejdříve jsme dostal i lupu, badatelský papír, nápovědu a
taky síto. Šl i jsme k rybníku u kozy Anežky hledat broučky, rybky apod. Moc jsme si to užil i .

T. Strousek, M. Horníková, 4. B
DDii vvaadd ll oo vv 55.. AA
Každý pátek se po vyučování scházíme a pracujeme v našich minipodnicích. Máme sice dva,
FRANTIŠEK ČTYŘLÍSTEK (hraní divadla) a LUBOMÍR PATMAT (výroba loutek), ale stejně
všichni děláme všechno! 20. května dokonce pojedeme naše podniky prezentovat na veletrh do
Plzně. Hrozně se na něj těšíme! Už máme vyrobené všechny loutky a už i dokončujeme kulisy.
Ty nám paní učitelka povolí dodělávat vždy při volnějších hodinách. Už máme hotové zrcadlo a
chalupu. Doma můžeme dělat na veletrh různé věci, např. plakáty. Taky loutky už máme
všechny hotové - Sněhurku, kočičku, myšičku, motorkáře a ježibabu. Hrozně se těšíme na
veletrh!

K. Forstová, A. Kučerová, 5. A
UUttuubbeerrii nngg
Utubering je jednodenní youtuberský festival, který j inde na světě neexistuje. Bude se konat dne
27. 6. v Praze Letňanech. Festival je rozdělen na čtyři témata: music, gaming, entertainment a
fashion. Pokud si koupíte vstupenku přes svého oblíbence, tak tím zlepšíte a podpoříte jeho
stánek (koutek), kde ho jeho fanoušci budou navštěvovat. Nemusíte se bát, že byste do stánků
bral i i rodiče. Je tam pro ně totiž připraven rodičovský koutek. Při jde mi to jako dobrý nápad. Já
jsem si vstupenku koupila přes Teri Bl itzen, která točí videa o kosmetice, módě, ale také různé
blogy z výletů. . . Sleduji j i už od minulého roku a stále mě její videa baví. : )

Linda Malíková, 6. A
VVýýttvvaarrnnýý oobboorr vv ZZUUŠŠ
Výtvarku vede moc milá a hodná Jaroslava (Jája) Kaufnerová. Každý týden má několik skupin a
my jsme mezi nimi. Každý rok máme nějaké téma, tento rok je tématem Řecko, a tak výtvarná
díla, která v tomto roce vznikají, se vztahují k Řecku. Jája pro nás vždy vymyslí originální
nápady. Právě děláme prostorovou práci - korintský sloup (hlavici), který si nasadíme na hlavu a
budeme vypadat jako kariatýdy. Pomáhá nám to i ve škole při hodinách dějepisu. Jáju máme
moc rádi a výtvarka nás pokaždé moc baví.

L. Maíková, V. Bláhová, A. Dudová, 6. tř.



PPřřeeddnnáášškkaa oo uukkoonnččeenn íí 22 .. ssvvěěttoovvéé
vvááll kkyy
V neděli 3. května 201 5 nás ve
Staňkově navštívi l i polští vojáci.
Při jel i , aby společně s námi
připomněli 70. výročí osvobození
koncentračního tábora v Holýšově.
Setkání se uskutečnilo v Lidovém
domě, kde polští návštěvníci byl i
pohoštěni slavnostním obědem. Na
závěr této slavnostní události j jsme
se s vojáky mohli vyfotit.

L. Radějová, 8. A

PPoobbyytt ss nněěmmeecckkýýmmii kkaammaarrááddyy vv HHoorraažžďďoovvii ccíícchh
Dne 4. května jsme vyrazil i společně se žáky Realschule z Regenstaufu na čtyřdenní výlet do
envicentra Proud v Podbranském mlýně v Horažďovicích. Podbranský mlýn prošel nedávno
velkou rekonstrukcí, a tak jsme byli teprve druhá skupina, která zde pobývala.
Po příjezdu do Horažďovic jsme se najedl i a rozděli l i si pokoje. Většina dívek byla ubytována ve
velkém pokoji v podkroví, j inak byli ostatní ubytováni v několika menších pokojích. Potom, co
jsme si vybali l i , jsme se vydali na poloostrov za mlýnem, kde jsme hrál i seznamovací hry. Po
svačině jsme byli rozděleni do smíšených česko-německých skupin a vydali jsme se do města,
kde jsme hrál i hru, při které jsme poznávali město. Další den jsme se vydali na celodenní výlet
okolo řeky Otavy. K obědu jsme si opekli buřty a vraceli jsme se zpět přes kopec Prácheň. Ve
středu jsme byli rozděleni do skupin – kluci a holky. Jedna skupina vyráběla z FIMO hmoty
ozdoby na lžičky a druhá mlela mouku. Po svačině se skupiny vyměnily. Na večerní oheň jsem
si z mouky, kterou jsme si namlel i , připravil i takové sladké hady. I když celý den pršelo, k večeru
se vyjasnilo a my jsme si mohli táborový oheň užít. Další den už se většina z nás těšila domů.
Výlet se nám docela líbi l , jen by se příště mohli zlepšit ve vaření.

Michala Boříková, 9. tř.

Kraajj sskkéé kkooll oo BBii ooll oogg ii cckkéé ooll yymmppii ááddyy
Ve středu 20. 5. se v Plzni uskutečnilo krajské kolo Biologické olympiády. Ráno jsem já, Kačka
Vaverková a samozřejmě paní učitelka Brožovská nasedly do auta a vyrazily na Pedagogickou
fakultu v Plzni, kde se olympiáda konala. Po zahájení a registraci 1 9 účastníků jsme se odebral i
do učebny, ve které jsme strávil i celý den. Rozdali nám testy a začali jsme psát. Postupně do
třídy chodil i místní pedagožky a pedagogové a bral i si už naše hotové strany testu, který
obsahoval i praktické zkoumání pod mikroskopem. Postupně jsme taky podle přidělených čísel
chodil i poznávat živočichy, jako třeba babočku osikovou, datla černého a kněžici páskovanou. Z
rostl in jsme mohli poznat třeba platan javorol istý, trnovník akát a vrbu jívu. Praktická část testu
obsahovala zkoumání lýkožrouta smrkového a jeho tělní přístavek a rýhy na krovkách. Po
skončení všech disciplín jsme asi hodinku museli počkat, ale mohli jsme se nasvačit. Na
vyhlášení jsme se přesunuli do třídy, kde vše začalo. Kačka Vaverková se umísti la na 1 5. místě
a já na 5. a dostala jsem pozvánku na kemp na konci prázdnin, kde budeme mít možnost
podívat se do zákulisí plzeňské zoo, jak se těží vltavíny, do tuhárny a tužkárny a do dolu. Ještě
jsem jako náhradník na celostátní soustředění. Kemp na konci prázdnin z části financuje
organizace pro podporu talentovaných žáků v Plzeňském kraji . Celá olympiáda se nám moc
líbi la a už se těším na kemp.

M. Felixová, 7. A



Ve středu 20. května se náš minipodnik
Škola pod lupou zúčastnil veletrhu
minipodniků, který se konal v
Parkhotelu v Plzni. Účast byla velmi
hojná, neboť se sem přijela prezentovat
téměř stovka minipodniků z
Plzeňského, Karlovarského a
Jihočeského kraje. Náš minipodnik
byste našli u stánku číslo 50. Dorazili
jsme mezi prvními, takže jsme měli dost
času, abychom si náš stánek připravili.
Na veletrh jsme přijeli připraveni, takže
každý z nás věděl, co bude dělat. Áďa s
Lindou připravovaly rozhovory s
účastníky a organizátory veletrhu,
Hanča s Verčou rozdávaly naše propagační materiály a já s ostatními děvčaty zůstala u
stánku, abychom mohly podávat informace o našem minipodniku.
Veletrh byl oficiálně zahájen v 10 hodin, kdy manažeři projektu celý projekt představili
přítomné veřejnosti. Přestože jsem zpočátku měla obavy, že se na veletrhu budu nudit,
mýlila jsem se. Jakmile se veletrh rozjel, probudil se ve mně duch reportéra a ani chvíli
jsem se nezastavila, neustále jsem vysvětlovala naše cíle, rozdávala reklamní materiály,
dělala rozhovory.
Když se blížilo vyhodnocení, byli jsme samozřejmě všichni nervózní. Moc jsme si přáli

umístit se mezi třemi nejlepšími. A pak to přišlo. V
konkurenci dalších 60 minipodniků, které nabízely své
služby, se náš minipodnik Škola pod lupou umístil na
skvělém 2. místě. V úplném závěru jsem se ještě s
Áďou a Lindou vypravila za projektovým manažerem
panem Marcelem Gondorčínem a udělaly jsme s ním
rozhovor pro náš časopis.
Ke konci bych chtěla podotknout, že všichni
pořadatelé, např. pan Marcel Gondorčín a pan Zdeněk
Mužík, byli velice příjemní, mílí a ve všem nám
vycházeli vstříc. Za to jim patří velké díky. A jestli se
tato akce bude opakovat i příští rok, je na co se těšit.

Kristýna Bártová, 8. B




